
 

 

Statenvragen aan het College van GS 

N-indicator Vlinders en stikstofbelasting 

s-Hertogenbosch, 12 januari 2018 

 

Geacht College, 

In oktober 2017 voerde de Vlinderstichting mede in uw opdracht de Pilot N-indicator Vlinders voor 

Natura 2000-gebieden in Noord-Brabant  uit. De N-indicator Vlinders geeft over de jaren 1990-2016 

aan in hoeverre stikstofmaatregelen binnen en buiten natuurgebieden effectief zijn. De Noord-

Brabantse pilot omvatte 11 Natura 2000-gebieden (Loonse en Drunense Duinen, Leemkuilen, 

Kampina, Oisterwijkse Vennen, Leenderbos, Groote Heide, de Plateaux, Strabrechtse Heide, Beuven, 

Deurnsche Peel en Groote Peel).  

Het onderzoek maakte gebruik van biotische indicatoren om het effect van de stikstofmaatregelen te 

meten. Dit in tegenstelling tot de methodes van onder andere Aerius. Deze biotische trendgegevens 

tonen een ander beeld dan de trends uit gegevens van onder meer Aerius: de N-indicator Vlinders 

stijgt nog steeds. 

De fractie van GroenLinks heeft grote zorgen over de stikstofbelasting van onze natuur, ver boven de 

kritische depositiewaarde, en stelt uw college daarom de volgende vragen: 

1. Erkent u de N-indicator Vlinders als onderzoeks- en monitoringsinstrument voor de effecten 

van stikstof op de natuur? Zo ja, welke conclusies verbindt u aan dit onderzoek? Zo nee, 

waarom niet? 

2. Neemt u de N-indicator mee bij een volgende evaluatie van het natuurbeleid en specifiek bij 

de evaluatie van stikstofmaatregelen?  

3. Wat is uw verklaring voor de stijgende trend die de N-indicator laat zien? Waarom is er een 

verschil met andere berekende en gemeten trends in Brabant?  

4. Mocht u van mening zijn dat er eerst, of nog, meer onderzoek nodig is om het verschil te 

erklaren en de daad erkelijke trend  ast te stellen , at oor een soort onderzoek dan? 
Bent u bereid een dergelijk onderzoek te initiëren? 

5. Wat betekent de stijgende N-indicator Vlinders voor de PAS? Is het (mogelijk) reden om de 

systematiek (AERIUS) aan te passen? Is dit (mogelijk) reden om het beleid aan te passen? 

6. Is er naar uw mening nog ruimte voor stikstofdepositie op de onderzochte Brabantse 

natuurgebieden? Zo ja, waar baseert u zich op? Zo nee, wat betekent dit voor uw 

vergunningenbeleid? 

Bij voorbaat hartelijk dank voor de beantwoording 

 

Met vriendelijke groet, 

Namens de fractie van GroenLinks, 

Hagar Roijackers  

https://assets.vlinderstichting.nl/docs/bec5f792-5b2f-4eca-a7a6-c905f8fe8e04.pdf
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